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Ενότητα 2- Γ2 Καταλήξεις παραθετικών

Ο συγκριτικός και ο υπερθετικό βαθμός σχηματίζονται από το θέμα της γενικής του αρσενικού του θετικού βαθμού του επιθέτου με τις παραθετικές καταλήξεις:

	1.
	-ότερος-α - ον,
-ότατος -η -ον
	Γράφεται με ο, όταν η προηγούμενη συλλαβή είναι φύσει ή θέσει μακρά.
Έχουν   το	δίχρονο	φωνήεν	που	προηγείται της κατάληξης -(ο)τερος, -(ο)τατος μακρό:
α. Τα σύνθετα με β΄ συνθετικό μια από τις λέξεις: θυμός, κῦρος, κίνδυνος, λύπη, νίκη, τιμή, χυλός, χυμός, ψυχή, ὕλη.
Π.χ. ἄθυμος - ἀθυμότερος - ἀθυμότατος.
β. Τα ρηματικά επίθετα σε -ατος έχουν το -α μακρό όταν παράγονται από ρήματα σε -αω.
Π.χ. ὁρατός - ὁρατότερος - ὁρατότατος.
γ. Τα σε -υτος ρηματικά επίθετα παράγωγα από ρήματα σε -υω έχουν το -υ- μακρό.
Π.χ. ἀπόλυτος - ἀπολυτότερος - ἀπολυτότατος.

	
2.
	
-ώτερος-α- ον,
-ώτατος-η-ον
	
Γράφεται με ω, όταν η προηγούμενη συλλαβή είναι βραχεία.
Έχουν το δίχρονο φωνήεν που προηγείται της κατάληξης -(ο)τερος, -(ο)τατος βραχύ:
α. Όσα λήγουν σε: -αλος, -ανός, -αρός, -ιος, -ικός, -ιμός,
-ινός, -ιτός, -υλός, -υρός.
Π.χ. ἁπαλός - ἁπαλώτερος - ἁπαλώτατος.
β. Τα επίθετα: μαλακός, θηλυκός, δαψιλός, ὀργίλος, ποικίλος, ἥσυχος, ἀνώδυνος, ἐπώδυνος.
Π.χ. μαλακός - μαλακώτερος - μαλακώτατος.
Εξαιρούνται και έχουν μακρό το δίχρονο τα: σιγαλός, τρανός, ἀνιαρός, φλύαρος, λιτός, ἰσχυρός, ἀκριβός, ψιλός, γρυπός, ἄτρυτος, στυφός, κυφός.
Π.χ. ἀνιαρός - ἀνιαρότερος - ἀνιαρότατος.

	
3.
	
-έστερος-α-ον,
-έστατος-η- ον
	
Σχηματίζουν τα παραθετικά τους:
α. Τα σιγμόληκτα επίθετα σε -ης, -ες.
β. Τα τριτόκλιτα επίθετα σε -ων, -ον (γενική -ονος).
γ. Τα επίθετα: ἄσμενος, ἄκρατος, ἐρρωμένος, πένης.
Π.χ. ἀληθής - ἀληθέστερος - ἀληθέστατος.

	4.
	
-ούστερος-α-ον,
-ούστατος-η-ον
	
Σχηματίζουν τα παραθετικά τους το επίθετο ἁπλοῦς και τα δευτερόκλιτα συνηρημένα με β΄ συνθετικό το όνομα νοῦς.
Π.χ. εὔνους - εὐνούστερος - εὐνούστατος.



	5.
	-ίστερος-α-ον,
-ίστατος-η-ον
	Σχηματίζουν τα παραθετικά τους τα επίθετα: λάλος, κλέπτης, πλεονέκτης, ἅρπαξ, βλάξ.
Π.χ. λάλος - λαλίστερος - λαλίστατος.

	
6.
	
-αίτερος-α- ον,
-αίτατος-η-ον
	
Σχηματίζουν τα παραθετικά τους τα επίθετα: παλαιός - παλαίτερος - παλαίτατος γεραιός - γεραίτερος - γεραίτατος σχολαῖος - σχολαίτερος - σχολαίτατος ἴσος - ἰσαίτερος - ἰσαίτατος
ὄψιος - ὀψιαίτερος - ὀψιαίτατος (πλησίος) - πλησιαίτερος - πλησιαίτατος πρῷος - πρῳαίτερος - πρῳαίτατος εὔδιος - εὐδαίταιρος - εὐδιαίτατος
(και εὐδιέστερος - εὐδιέστατος)
ἥσυχος - ἡσυχαίταιρος - ἡσυχαίτατος (και ἡσυχώτερος - ἡσυχώτατος)
ἴδιος - ἰδιαίτερος - ἰδιαίτατος (και ἰδιώτερος - ἰδιώτατος)
φίλος - φιλαίτερος - φιλαίτατος (και φιλίων ή	- φίλτατος)
φίλτερος
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